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The Stone for the Locks and Bridges bas been hitherto procu-
red, and meant ta be continued, from Caughnawaga. The ex-
pense is neceflarily heavy, but fomewlat under vhat Contracts near
the Town would have coi, deliverable at the Quarries ; and the
faving in transport therefrom to the places where the Stone was
to be used, is in favor of Caughnawaga, as it is expected by letting
a little water into the Canal along the fecond and third Section,
when fully excavated to their depth, and the regulating Lock com-
pleted, the Stones can be conveyed in a kind of Scow or Flat ta
the next two Locks which are vifhed to be executed next feason.

The high water and .hcavy rains alfo prevented working upon
the low grotinds on this side of the Côte St Paul Section, but a
confiderable excavation lias been made on Mr. Gregory's grounds.

The State of the vhole Works at present may be confidered
ta be thus:

SEcTiON ist. From the Inlet of the River at the head of the
Canal to the regulating Lock is feventeen hundred yards in length;
about one fifth of the excavation whereof, in rock, is donc. On
this Section three Wooden Bridges will be required, and the
Bank and Towing Path next the. River muft be raifed and well
fecured.

SEcTION 2d, Through the La Chine woods froi the regulating
Lock ta McNaughton's at the commencement of Côte St. Paul,
is three thousand one hundred yards. The excavation of this is
nearly done, excepting fouie rock in the bottomi, and drefling down
the fides. In this Section are, the regulating Lock three fourths,
and a Stone Bridge wholly, executed. Another Stone Bridge
over that Lock-a Sluice for running off the Canal water when
requifite-and likewife an Overfhot muli be made, and near two
miles of Towing Path be gravelled.

SEcTION Sd or Côte St. Paul, From Mr. McNaugliton's indu-
ding the two conmon Locks is five thoufand yards in length.
The whole of the excavation is nearly finithed, excepting one of
the Lock Pits. Catch-water Drains have been necefary and have
been expenfive-as alfo making in many parts, a New Road, where
the line of the Canal interfered with the old one. In this Sec-
tion are two Locks to make-four Bridges-one Arclhed Stone
Tunnel, and nearly three miles of Towing Path ta gravel.

SECTION 4th, Extending from the fecond common Lock at
Côte St. Paul, to the third Lock near the Recollets Suburb, thirce
thoufand one hundred yards in length ; about five hundred yards
are excavated, and five hundred more begun, vhich, being fhel-
tered, vill be continued during the winter. Iuclh however, is
required ta be done upon this Section, including a large Tunnel,
and an Overfhot.

On a retrospective view of the whole, fix miles and two hundred
and forty yards have been more or less operated upon, whereof
four miles and fifteen hundred yards (excepting about Six Hun-
dred Pounds in Expense yet ta be done) are excavated-seven.
teen hundred yards, one fifth excavated, and five hundred more
begun.

The Expenditure hitherto has been as follows, viz.
From the commencement to the 3st December 1821, as per

Accounts then.ftated and Vouchers rendered, £10196 6 6
Thence up ta the SIst October 1822, per do. do. 15302 18 5

Total Expenditure to 31st October 1822, £25499 4 11
The Expenditure fince, ta 31st December

1822, is about, 4000 , 0 0

In all £29499 4 il

And if they can continue to work during the winter upon the
La Chine Section, lwhich would be very defirable in cafe of highi
'water in the Spring, and in quarrying and cutting Stone for the
two Locks of the Côte St. Paul Section-there w'ill be required
Two 'Tliousand Pounds per montlh for the four months fron De-
cember ta May next.

The money granted by the Legislature, including Ten Thou-
fand Pounds expected fromu the Military Government, it vas ho-
pied night have fufficed to carry the Canal into the River at
Munn's Ship:Yard, near the Port of Montreal, but.the extra
quantity of Rock, far beyond expectation, vith the great expenfe
of' Fences, Drains, Roads, cofts of Grounds ufed for the Canal,
and of -Ioufes removed frorm its line, vith various Contingencies,
have been very heavy ; and near the Tovn the coft of Grounds
and Houfes witlgreatly encreafe. Ta curtail part of the Expenfe,
the. Commidioners have confidered it their duty,:under a fair,
conaruction of the Spirit of the Act, to deviate fbmewlîat from
the originally intended ,line of the branch to the Port, by
keeping through the Farm -of the Priefts of the Seminarv, with-
out crofding the La Chine Turnpike Road, becaufe this deviation-
equally admits of cthe future execution of what they confider an
indispensable condition of the Act; .namely, the continuation.of
the Canalto below the current,of Saint Mary, if the.Legislature,
fhould lhereafter grant the Funds needful.for such. corítinuation;,
and, in the mean time, a confiderableifaving in the -Expenditure-
will refult from ticdeviation. : The-only difference between the

3 Geo. IV.

On a fait venir jufqu'à préfent, et l'on fe propofe de continuer Appendice
à faire venir de Caughnawaga la Pierre pour les Vannes et pour (1.)
les Ponts. Les frais font néceffaireient confidérables, mais un
peu moindre que fi l'on avoit fait marché pour. l'avoir d'auprès de 14e Jaflvr.
Montréal livrable aux Carrières. L'épargne fur le tranfport de
là aux lieux où la Pierre devroit être employée eft en faveur de
Caughnawaga, vû qu'on s'attend qu'en laifflnt entrer un peu d'eau
dans le Canal, le long de la feconde et de la troifième Sections,
lorfqu'elles feront creusées à demeure, et que la Vanne régula-
trice fira achevée, la Pierre pourra être transportée fur un efpèce
de Bac ou Radeau aux deux plus proches Vannes qu'on défire
conftruire l'Eté prochain.

Les hautes Eaux et les groflTs Pluies ont auffi empêché de tra-
vailler dans les endroits bas de ce côté-ci de la Section de la Côte
Saint Paul, mais il a été fait une excavation confidérable fur le
terrein de Mr. Gregory.

L'état de tous les Travaux préflentement peut être confidéré
comme fuit :

Première Section.-Depuis l'entrée du Fleuve à l'extrémité du
Canal jufqu'à la Vanne régulatrice, il y a en longueur dix-fept
cens Verges, un cinquième de l'excavation de cette difaance dans
le Roc cft achevé. Il faudra fur cette Section trois Ponts de
Bois, et les bords et la route de touage près du Fleuve doivent
être élevés et bien affermis.

Seconde Section.-Par le Bois de La Chine, depuis la Vanne
régulatrice jufques chez M'Naughton au commencement dé la
Côte Saint Paul, il y a trois mille cent Verges. L'excavation de
cette Section eft prefque achevée, à l'exception de quelque roc au
fond, et des côtés qu'il faut accomoder ; dans cette Section sont la
Vanne régulatrice, exécutée aux trois quarts, et un Pont fini:
Il faudra conftruire un Pont de Pierre fur cette Vanne, un autre
Pont de Bois, une Eclufe pour faire écouler l'eau du Canal lors-
qu'il fera néceffiire, ainfi qu'un Ovcrshot et graveller près de
deux miles de la route de touage..-

Troisième Section ou Côte St. Paul depuis chez Mr. Mc-
Naughton y compris les deux Vannes communes, il y a cinq mille
Verges en longueur. La totalité de l'excavation eft prefque
achevée exceptée les fondations d'une des Vannes. Il a fallu
faire des faignées qui ont été dispendieufes ainfi qu'un Chemin
neuf en plulieurs endroits où la ligne du Canal coupoit l'ancien.
Dans cette Section il y a deux Vannes à faire, quatre Ponts, une
communication de pierre en ceintre, et près de trois miles -de
route de touage à graveller.

Quatrième Section.-S'étendant depuis la feconde Vanne com-
mune à la Côte St. Paul jusqu'à la troilième Vanne près du Fau-
bourg des Récollets, trois mille cent Verge en longueur. Il en
a été creufé environ cinq cens Verges et cinq cens autres con-
mencées lesquelles étant abritées feront continuées durant l'hiver.
Il y a pourtant beaucoup à faire fur cette Section, y compris une
grande communication de pierre en ceintre et un Orershot.

En reportant la vue fur le tout, on a travaillé plus ou moins
fur l'espace de six miles et detux cens quarante verges, desquelles
quatre miles et quinze cens verges (excepté pour la valeur de fix
cens Louis environ de frais encore à.faire,) ont été creufées; dix
fept cens verges creufées au cinquième et cinq cens verges com-
mencées.

Les Dépenfes ont été jusqu'à préfent.comme fuit, favoir:
Du commencement au 31 Décembre i821 comme par Comp-

tes alors faits et preuves exhibées, .. 10,196ç 6 6
De là au 31 Octobre 1822, par do. do. do.-1 15302 18 5

Total des Dépenfes jusqu'au 31 Octobre 1822,.£25jL99 4 I
La Dépenfe depuis lors jusqu'au 31 Décembre

1822, eft d'environ, 4000 0 .0

En tout, £29t99 4 il

Et si l'on peut continuer à travailler fur la Section de La Chine
durant l'Hiver, ce qui feroit fort à déirer, en cas que l'eau foit
haute au Printems, et à tirer et tailler la-Pierre pour les deux
Vannes de la Section de la Côte St..Paul, il faudra deux mille
Louis par mois, pour les quatre mois de Décembre à Mai pro-
chain.

On espéroit que l'Argent accordé par la Légiflature joint aux
deux mille Louis attendus du Gouvernement Militaire, auroit
fiufl pour conduire le Canal au Fleuve au Chantier de Munn,
près du Port de Montréal, mais la quantité extraordinaire de
Roc vif qui a de beaucoup furpaffé ce qu'on attendoit, les Clô
tures, les Saignées, les Chemins, les.Terreins employés pour le
Canal, et le, déplacement des Maifons qui fe trouvent. dans; fa
ligne, et diverses autres circonftances contingentes, ont occafionné
de grandes dépenfes, et près de .la:Ville.le prix des Terreins.e
des Maifons fera beaucoup plus haut:, pour diminuer une partie
des frais, les Conmifaires ont cru.de1leur:devoir, en donnant à
l'esprit de l'Acte un fens qui paroît.raifonnable, de s'écarter, un
peu (le la ligne propofée dans le.principe de la branche aboutist
sant au Port, en continuant, par la Terre des Prêtres du Sémi-
naire, fans; traverfer le Chetminde Barrièrede La.hine,Âparce;
que cettedéviation n'inempêche pas l'exécutionfutureide ceqûoo~
regarde comme- une -conditionindispeniblede, l'Acte,,oMniés
mentilacontinuation du Canal jusquau pied .du Courantdeetet
Marie,- sil la Législature fournitppar, la fuite les: -onds nceffair
pour une telle continuation, et en attendant,,il réfultera de;la, dé,


